

3. *Considers* that these conclusions will require further examination by the General Assembly;

4. *Transmits* to the General Assembly the report of the Visiting Mission, the observations of the Administering Authority and the records of the Council's discussions in order that, after due examination in the light of these documents and of any further views that may be expressed before it, the General Assembly may take such action as it deems appropriate, in accordance with Article 76 b of the Charter of the United Nations.

962nd meeting,
18 February 1959.

RESOLUTIONS ON PETITIONS CONCERNING THE TRUST TERRITORIES

I. *Tanganyika*

1927 (XXIII). Petition from Mr. George M. Houser of the American Committee on Africa (T/PET.2/220)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petition concerning Tanganyika from Mr. George M. Houser of the American Committee on Africa⁴ and the statement made by him at the 949th meeting of the Council,

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative;

2. *Recommends* to the Administering Authority that it give the most careful consideration to any future application which the petitioner may submit for entry into Tanganyika.

965th meeting,
18 March 1959.

1928 (XXIII). Petition from the Tanganyika African National Union (T/PET.2/221)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Tanganyika African National Union concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,⁵

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative, in particular that the development as a sugar-cane farm of the land alienated to the Kagera Saw Mills Limited is considered by the Tanganyika Government to conform to and help towards the implementation of its policy of encouraging internal sugar production and the diversification of agriculture in the interests of the general economic development of the Territory and of raising the standard of living of the population;

2. *Recommends* to the Administering Authority that, in the matter of alienation of land, it should continue to

⁴ See T/PET.2/220, T/OBS.2/43, T/L.893.

⁵ See T/PET.2/221, T/OBS.2/44, T/L.893.

3. *Considère* que ces conclusions demanderont un nouvel examen de la part de l'Assemblée générale;

4. *Transmet* à l'Assemblée générale le rapport de la Mission de visite, les observations de l'Autorité administrante et les comptes rendus des débats du Conseil, afin qu'après examen adéquat, à la lumière de ces documents et de tous points de vue qui auront été exprimés devant elle, l'Assemblée générale puisse prendre toute décision qu'elle jugera appropriée, conformément à l'alinéa b de l'Article 76 de la Charte des Nations Unies.

962ème séance,
18 février 1959.

RESOLUTIONS AU SUJET DE PETITIONS CONCERNANT LES TERRITOIRES SOUS TUTELLE

I. *Tanganyika*

1927 (XXIII). Pétition de M. George M. Houser, de l'American Committee on Africa (T/PET.2/220)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. George M. Houser, de l'American Committee on Africa⁴, et la déclaration faite par ce dernier à la 949ème séance du Conseil, concernant le Tanganyika,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial;

2. *Recommande* à l'Autorité administrante d'examiner avec le plus grand soin toute demande d'entrée au Tanganyika que le pétitionnaire pourrait présenter à l'avenir.

965ème séance,
18 mars 1959.

1928 (XXIII). Pétition de la Tanganyika African National Union (T/PET.2/221)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée, la pétition de la Tanganyika African National Union, concernant le Tanganyika⁵,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que l'exploitation, en vue de la culture de la canne à sucre, des terres aliénées au profit de la Kagera Saw Mills Limited est considérée par l'Administration du Tanganyika comme conforme à sa politique qui vise à encourager la production intérieure de sucre et à diversifier l'agriculture dans l'intérêt du développement économique général du Territoire et de l'élévation du niveau de vie de la population, et comme favorable à la mise en œuvre de cette politique;

2. *Recommande* à l'Autorité administrante de continuer à se conformer strictement, en matière d'aliéna-

⁴ Voir T/PET.2/220, T/OBS.2/43, T/L.893.

⁵ Voir T/PET.2/221, T/OBS.2/44, T/L.893.